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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Dr. Pintér Sándor, belügyminiszter 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "Ügyeleti rendszer átalakítása – jogosak az aggályaink?
" 

Tisztelt Miniszter Úr!

Egy  kormányzati  tervezet  szerint  Budapest  kivételével,  az  Országos  Mentőszolgálatra  (OMSZ)
bíznák  az  orvosi  ügyelet  megszervezését,  így  a  feladat  ellátását  jövő  év  júliusától  az
önkormányzatoktól az OMSZ venné át.

A tervek szerint  az OMSZ 81 járásban 102 helyen tervezi  az ügyeleti  központok kialakítását  a
Hajdú-Bihar  megyei  pilot  mintájára,  elsődlegesen  a  fekvőbeteg-ellátó  intézmények  Sürgősségi
Betegellátó egységei mellé települve.

Az  új  háziorvosi  ügyeleti  rendszer  költsége  33  milliárd  forint,  ebből  5,3  milliárd  egyszeri
beruházási költség, amelynek fedezetét az uniós Helyreállítási Alapból biztosítanák.

A fentiekkel  kapcsolatban több aggály  felmerül,  melyek egy részére  a  Magyar  Orvosi  Kamara
(MOK) is reagált. A teljesség igénye nélkül az alábbi kérdésekről nincs még elegendő információ:

1. Milyen mértékű az OMSZ-nál a szakemberhiány? Milyen humánerőforrásból tervezik az 
új ügyeleti rendszert megvalósítani?

2. Egyedi megbízási szerződések alapján működik majd a feladatellátás vagy az OMSZ-on 
belül túlóra elszámolással?

3. Előfordulhat-e olyan, hogy egyes állomásokon esetkocsit állítsanak le, és onnan 
helyezzenek át mentőtisztet ügyeleti ellátásra?

4. Sajtóértesülések szerint a hivatkozott Hajdú-Bihar megyei pilot modell sem teljesen 
gördülékeny: előfordult, hogy országos szinten rendeltek fel tiszteket. Ha a „minta” nem 
működik elég jól, akkor az ország többi pontján mi garantálja ennek sikerességét?

5. Valóban fontos visszaszorítani az indokolatlan mentőszállításokat (a kórházak sürgősségi 
feladatellátásának csökkentése érdekében is), azonban több körzetben jelenleg is kevesebb 
a mentőegység, mint indokolt lenne. Így joggal merül fel az az aggály, hogy nem érkezik ki



 
időben mentőegység az ügyeleti feladatellátás miatt.

6. Az új ügyeleti rendszer költségét uniós forrásból biztosítanák. Mikor érkeznek meg ezek a 
források?

7. További bizonytalanságra ad okot, hogy a Magyar Államkincstár legfrissebb adatai (2022. 
szeptember) szerint 795 millió forint az OMSZ tartozása, ami magasabb a korábbi évekhez
képest. Ezt mikor konszolidálják?

 

Várom érdemi válaszát!

Tisztelettel,

Balassa Péter
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